



AL ISRAA PRIVATE SCHOOL

School Policy on Cultural Considerations 2024-2025

Introduction

The United Arab Emirates has experienced significant population growth in recent decades, leading to an influx of expatriates who have enriched the cultural and economic fabric of Abu Dhabi. As a result, a high percentage of students and staff in the emirate's schools are expatriates, bringing global diversity to the entire school community.

Objectives

This policy aims to:

1. Provide guidance to schools on cultural considerations in the United Arab Emirates.
2. Assist schools in developing awareness about appropriate cultural topics and practices.
3. Ensure schools comply with current UAE legislation.
4. Outline requirements to ensure educational resources align with UAE's cultural sensitivities.

Principles

1. Compliance with UAE Legislation:

- All members of the school community must respect and understand the requirements set out in national legislation regarding the UAE's national identity and cultural values.
- Schools must adhere to all laws and regulations issued by UAE authorities concerning cultural and social practices.

2. Addressing Cultural Considerations in Schools:

- Schools should provide introductory training on cultural considerations for all staff and students, including annual refresher courses.
- Schools must organize workshops and training programs to enhance cultural understanding among everyone.

3. Ensuring Educational Resource Compatibility:

- Establish thorough screening and review processes to ensure all teaching and learning resources align with UAE cultural values.
- Schools must adopt educational resources that conform to cultural and national values, avoiding materials that may be inappropriate.





AL ISRAA PRIVATE SCHOOL

4. Respecting UAE Cultural Practices

- Schools must adhere to national cultural practices, such as daily singing of the national anthem and celebrating national holidays according to official protocols.
- Schools should respect religious and cultural practices, including prayer times and the holy month of Ramadan.

5. Monitoring School Communications:

- Schools must monitor all official and unofficial communication channels to ensure compliance with this policy.
- Schools should implement procedures to oversee and manage information published on websites and social media platforms.

6. Responding to Non-Compliance:

- Procedures should be established for reporting and appropriately responding to any policy violations.
- Schools must define suitable sanctions and corrective actions in cases of non-compliance with cultural policies.

Procedures

1. Staff Preparation and Training:

- Provide comprehensive training courses for all staff on cultural sensitivities and expectations in the school.
- Organize orientation sessions for new staff on UAE cultural values.

2. Student Awareness:

- Offer educational sessions for students on the importance of respecting and appreciating different cultures.
- Encourage student activities that promote cultural understanding and exchange.

3. Educational Material Screening:

- Conduct regular reviews of all educational materials to ensure their alignment with cultural values.
- Collaborate with cultural experts to ensure the suitability of educational materials.





AL ISRAA PRIVATE SCHOOL

4. Parent and Community Communication::

- Organize awareness sessions and workshops for parents on cultural sensitivities.
- Foster partnerships with the local community to reinforce shared cultural values.

5. Monitoring Compliance::

- Establish a system to monitor compliance with the cultural policy within the school.
- Conduct regular reviews to ensure everyone adheres to cultural policies.

Recommendations

Enhancing Training and Awareness:

- Schools should organize introductory and refresher training sessions to increase staff, student, and parent awareness of cultural considerations.
- Provide continuous educational resources on cultural diversity and the importance of mutual understanding.

Regularly Updating Educational Resources:

- All educational resources should be reviewed to ensure they align with UAE cultural values.
- Adopt new resources that meet the cultural and social changes in the community.

Promoting Culturally Aware Community Behavior:

- All members of the school community should act in ways that respect UAE cultural norms and social values.
- Encourage activities that enhance understanding and coexistence among different cultures.

Conclusion

This policy aims to foster a school environment that respects cultural diversity and promotes mutual understanding among all members of the school community, contributing to a globally enriched educational community in the UAE. By adhering to this policy, schools can help build a cohesive educational community that respects and values cultural diversity





AL ISRAA PRIVATE SCHOOL

سياسة المدرسة بشأن الاعتبارات الثقافية 2024-2025

المقدمة

شهدت دولة الإمارات العربية المتحدة نمواً سكانياً كبيراً خلال العقود القليلة الماضية، مما أدى إلى تدفق الأجنبي الذين ساهموا في الإثراء الثقافي والاقتصادي لإمارة أبوظبي. نتيجة لذلك، تمثل نسبة عالية من الطلاب والموظفين الأجانب في مدارس الإمارة، مما يضيف ثراءً عالمياً على المجتمع المدرسي بأكمله .

الأهداف

تهدف هذه السياسة إلى

- 1 . تقديم التوجيه للمدارس حول الاعتبارات الثقافية في دولة الإمارات العربية المتحدة»
- 2 . مساعدة المدارس في تطوير الوعي حول المواضيع والممارسات الثقافية المناسبة»
- 3 ضمان التزام المدارس بالتشريعات الحالية لدولة الإمارات العربية المتحدة»
- 4 تحديد المتطلبات لضمان توافق موارد التعليم والتعلم مع الحساسيات الثقافية لدولة الإمارات.

المبادئ

1. الامتثال للتشريعات الإماراتية:

- يجب على جميع أعضاء المجتمع المدرسي احترام وفهم المتطلبات المحددة في التشريعات الوطنية المتعلقة بالهوية الوطنية والقيم الثقافية لدولة الإمارات
- يتعين على المدارس الالتزام بكافة القوانين واللوائح الصادرة عن السلطات الإماراتية والتي تتعلق بالممارسات الثقافية والاجتماعية.

2. معالجة الاعتبارات الثقافية في المدارس

- يجب أن توفر المدارس تدريبات تعريفية حول الاعتبارات الثقافية لجميع الموظفين والطلاب، بما في ذلك دورات تنشيطية سنوية
- يتعين على المدارس تنظيم ورش عمل وبرامج تدريبية تهدف إلى تعزيز الفهم الثقافي لدى الجميع

3. التأكد من توافق الموارد التعليمية

- يجب إنشاء عمليات فحص ومراجعة دقيقة لضمان توافق جميع موارد التدريس والتعلم مع القيم الثقافية لدولة الإمارات
- يتعين على المدارس اعتماد موارد تعليمية تتوافق مع القيم الثقافية والوطنية، وتجنب استخدام مواد قد تكون غير مناسبة .

4. مراعاة الممارسات الثقافية الإماراتية:

- يجب أن تلتزم المدارس بالممارسات الثقافية الوطنية، مثل غناء النشيد الوطني يومياً والاحتفال بالاعياد الوطنية وفقاً للبروتوكولات الرسمية»
- يجب على المدارس احترام الممارسات الدينية والثقافية، بما في ذلك أوقات الصلاة وشهر رمضان»





AL ISRAA PRIVATE SCHOOL

5. مراقبة الاتصالات المدرسية.

- يجب على المدارس مراقبة جميع قنوات الاتصال الرسمية وغير الرسمية لضمان الامتثال لهذه السياسة
- يتعين على المدارس وضع إجراءات لرصد وإدارة المعلومات المنشورة على المواقع الإلكترونية وشبكات التواصل الاجتماعي.

6. الاستجابة لعدم الامتثال.

- يجب إنشاء إجراءات للإبلاغ عن أي انتهاكات للسياسة والاستجابة لها بشكل مناسب»
- يجب تحديد العقوبات والإجراءات التصحيحية المناسبة في حالة عدم الامتثال للسياسات الثقافية.

الإجراءات

1. إعداد وتدريب الموظفين:

- تقديم دورات تدريبية شاملة لجميع الموظفين حول الحساسيات الثقافية والتوقعات الثقافية في المدرسة»

- تنظيم جلسات تعريفية للموظفين الجدد حول القيم الثقافية الإماراتية»

2. توعية الطلاب

- تقديم جلسات تعليمية للطلاب حول أهمية احترام وتقدير الثقافات المختلفة»
- تشجيع الأنشطة الطلابية التي تعزز الفهم الثقافي وتبادل الثقافات»

3. فحص المواد التعليمية*:

- إجراء مراجعة دورية لجميع المواد التعليمية لضمان توافقها مع القيم الثقافية»
- التعاون مع الخبراء الثقافيين لضمان ملاءمة المواد التعليمية»

4. التواصل مع أولياء الأمور والمجتمع.

- تنظيم جلسات توعية وورش عمل لأولياء الأمور حول الحساسيات الثقافية»
- تعزيز الشراكة مع المجتمع المحلي لتعزيز القيم الثقافية المشتركة»

5. رصد الامتثال

- وضع نظام لرصد الامتثال للسياسة الثقافية داخل المدرسة»
- إجراء مراجعات دورية للتأكد من التزام الجميع بالسياسات الثقافية»





AL ISRAA PRIVATE SCHOOL

التوصيات

1. تعزيز التدريب والوعي.

- يجب أن تنظم المدارس دورات تعريفية وتدريبات تنشيطية لزيادة وعي الموظفين والطلاب وأولياء الأمور بالاعتبارات الثقافية.

▪ توفير موارد تعليمية مستمرة حول التنوع الثقافي وأهمية التفاهم المتبادل.

2. تحديث الموارد التعليمية بانتظام.

▪ يجب فحص جميع الموارد التعليمية لضمان توافقها مع القيم الثقافية الإماراتية.

▪ اعتماد موارد جديدة تلبى التغيرات الثقافية والاجتماعية في المجتمع.

3. تعزيز السلوك المجتمعي الواعي ثقافياً

▪ يجب أن يتصرف جميع أعضاء المجتمع المدرسي بطرق تراعي الأعراف الثقافية والقيم الاجتماعية لدولة الإمارات.

▪ تشجيع الأنشطة التي تعزز التفاهم والتعايش بين الثقافات المختلفة.

الخاتمة

تهدف هذه السياسة إلى تعزيز بيئة مدرسية تحترم التنوع الثقافي وتعزز التفاهم المتبادل بين جميع أعضاء المجتمع المدرسي، مما يساهم في إضفاء ثراء ثقافي عالمي على المجتمع التعليمي في دولة الإمارات العربية المتحدة. من خلال الالتزام بهذه السياسة، يمكن للمدارس المساهمة في بناء مجتمع تعليمي متماسك يحترم ويقدر التنوع الثقافي.

